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Medlemmer af Folketinget Anders Samuelsen 
(LA), Villum Christensen; (LA) og Naser Khader 
(LA) har meddelt mig, at de ønsker at tage føl- 
gende forslag tilbage: . 

Forslag til lov om ændring af lov om Arbejds- 
markedets Tillægspension. (Forlængelse af den 
midlertidige suspension af bidraget til Den sær- 
lige Pensionsopsparing)., 홢 . 
(Lovforslag nr. L 28). 

Ønsker nogen at opretholde dette forslag? . 
Det er ikke tilfældet, og dermed er lovfotsla- 

get bortfaldet. ; 

Medlemmer af Folketinget Lone Dybkjær (RV), 
Henrik Brodersen (DF) og Flemming Bonne (SF) 
m.fl. har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: ; ; 

Forslag til lov om ændring af lov om valg til Fol- 
ketinget. (Indførelse af prioriteret sideordnet op- 
s t i l l i n g ) . . .  ; 
(Lovforslag nr. L 34) og 

Forslag til lov om ændring af lov om valg til Fol- 
ketinget. (Valg på personlige stemmer). 
(Lovforslag nr. L 35). 

Medlemmer af Folketinget Mogens Lykketoft 
(S), Jeppe Kofod (S), Villy Søvndal (SF), Niels 
Helveg Petersen (RV), Frank Aaen (EL), Juliane 
Henningsen (IA), Lars-Emil Johansen (SIU) og 
Annita å Fríðriksmørk (TF) har meddelt mig, at 
de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om nedsættelse 
af en kommission til undersøgelse af regerin- 
gens tilslutning til og deltagelse i den internatio- 

홢 nale koalition til af væbning af Irak. : 
(Beslutningsforslag nr. B 11). 

Medlemmer af Folketinget Per Clausen (EL) 
m.fl. har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: . . .  

Forslag tilfolketingsbeslutning om finanslovfi- 홢 I 
nansiering af DR. r 
(Beslutriingsforslag nr. B 12). , 

Medlemmer af Folketinget Rasmus Prehn (S), 
Jonas Dahl (SF) og Johanne Schmidt-Nielsen 
(EL) har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 홢 

Forslag til folketingsbeslutning om nedsættelse 
af en valgretskommission. , 
(Beslutningsforslag nr. B 13). 

Medlemmer af Folketinget Mogens Lykketoft 
(S), Jeppe Kofod (S), Villy Søvndal (SE); Niels 
Helveg Petersen (RV), Frank Aaen (EL), Juliane 
Henningsen (lA), Lars-Emil Johansen (SIU) og 
Annita å Fríðriksmørk (TF) har meddelt mig, at 
de ønsker at stille følgende forespørgsel til stats- 
ministeren: 

»Vil statsministeren udrede baggrunden for de 
modstridende opfattelser -  også i regeringspar- 
tiet Venstre -  af de reelle begrundelser for Dan- 
marks deltagelse i invasionen i Irak i marts 
2003?« ; -v 
(Forespørgsel nr. F 2). 

Medlemmer af Folketinget Per Clausen (EL) 
m.fl. har meddelt mig, at de ønsker at stille føl- 
gende forespørgsel til transportministeren og 
velfærdsministeren: 

»Hvad vil regeringen gøre for at sikre, at der 
ikke gennemføres så store nedskæringer på bus- 
driften, at det undergraver regeringens målsæt- 
ning om at flytte transport fra individuel biltra- 
fik til kollektiv transport, og for at sikre en lang- 
tidsholdbar planlægning og udvikling af busser- 
nes placering i den kollektive trafik?« ; 
(Forespørgsel nr. F 3). 

Medlemmer af Folketinget Line Barfod (EL) 
m.fl. har meddelt mig, at de ønsker at stille føl- 
gende forespørgsel til justitsministeren: 

»Hvilke initiativer vil regeringen tage for at be- 
kæmpe organiseret kriminalitet og nedbringe ri- 
sikoen for væbnede opgør?« , I : 홢, ' 
(Forespørgsel nr. F 4). 1 
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Det første punkt på dagsordenen er: 
1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
Fl: 
Forespørgsel til ministeren for sundhed og 
forebyggelse om privatisering af sygehusene. 
Af Per Clausen (EL) m.fl. 
(Anmeldelse 08.10.2008). 

Kl. 13:03 
Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
som givet. 

Det er givet. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
2) 1. behandling af lovforslag nr. L 5: 
Forslag til lov om ændring af årsregnskabslo- 
ven. (Redegørelse for samfundsansvar i større 
virksomheder). 
Af økonomi- og erhvervsministeren (Lene 
Espersen). 
(Fremsættelse 08.10.2008). 

Kl. 13:03 
Forhandling 

Formanden: 
Forhandlingen er åbnet. Den første ordfører er 
hr. Jacob Jensen. 

Kl. 13:03 
(Ordfører) 
Jacob Jensen (V): 
Forslaget, som vi her skal behandle, er en del af 
regeringens samlede handlingsplan for CSR, 
også kaldet Coporate Social Responsibility på 
nydansk. 

Samfundsansvar kan efter vores opfattelse 
faktisk gå hen og blive et helt brand for Dan- 
mark. Vi er et land, der på alle måder er velfun- 
gerende. Vi er et land uden korruption, vi har 
politisk stabilitet. 

CSR kan også blive et salgsparameter for dan- 
ske virksomheder. Goldman Sachs har lavet en 
undersøgelse, der viser, at det, at man tager 
CSR-ansvar, samfundsansvar, faktisk også kan 
give en bedre bundlinje for virksomhederne. Så 
der er også et økonomisk incitament dér. 

I andre lande, i hvert fald bl.a. i Sverige, er de 
allerede nået længere, end man er i Danmark, og 

derfor synes vi fra Venstres side, det er godt, at 
regeringen nu med den samlede handlingsplan 
og med det her forslag specifikt er med til at 
sætte yderligere skub i processen også her i lan- 
det. 

I Danmark er vi kendt for kvalitet. Det gælder 
inden for fødevarer, og det gælder inden for de- 
sign, miljø, energiudstyr, arkitektur osv. Men 
kvalitet er ikke kun selve produktet, det er også, 
hvordan produktet bliver udført, herunder de 
arbejdsvilkår, der er, altså hvordan man undgår 
børnearbejde, eller hvordan man undgår en 
unødig miljøbelastning osv. Og der er en stigen- 
de befolkningsmængde, både i Danmark og 
rundtomkring i verden, som faktisk gerne ser, at 
de her ting bliver taget alvorligt, og som også er 
i stand til og gerne vil betale en smule mere for 
at sikre sig, at den her kvalitet i processen er i or- 
den. 

Jeg tror ikke på, at forslaget her vil forhindre 
eksempelvis børnearbejde eller en unødig miljø- 
belastning, men jeg tror faktisk, at det vil være 
med til at sætte fokus på det problem, og at det 
er med til at sende et signal om, at dansk er- 
hvervsliv tager det her alvorligt. 

Der er tale om en fleksibel ordning. Eksem- 
pelvis skal man ikke lave en dobbeltrapporte- 
ring, hvis man allerede laver en anden form for 
rapportering på det her område, men der kan 
man så blot henvise til de rapporteringer inden 
for bæredygtige rapporter, som man laver. Der 
skal selvfølgelig være en balance mellem den ef- 
fekt, som det har, og den indsats, som man gør, 
så man selvfølgelig også undgår unødige admi- 
nistrative byrder. Derfor omfatter forslaget også 
de 1.000-1.100 største virksomheder i Danmark, 
som må antages at være dem, der har den stør- 
ste berøringsflade udeomkring i verden. 

Danmark er og skal som samfund være et 
sted, hvor man tager ansvar. Det gør vi interna- 
tionalt, det gør vi i EU, i NATO. Vi skal tage mil- 
jø- og klimaansvar; og det kulminerer jo så til 
næste år med den store konference. Vi har en ef- 
fektiv ulandsbistand, og så skal vores virksom- 
heder også være med til at vise, at vi i erhvervs- 
livet tager ansvaret på os, når det gælder socialt 
ansvar, i forhold til underleverandører, børnear- 
bejde og miljøbelastninger. 

Så derfor synes vi faktisk, at forslaget her som 
en del af den samlede handlingsplan fra regerin- 
gen er ganske fornuftigt; det sender ét signal 
om, at vi tager tingene alvorligt, og derfor støt- 
ter Venstre forslaget. 


